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Letter 35: To 'Abdullah ibn al-'Abbas after
Muhammad ibn Abi Bakr had been killed.

ومن كتاب له (عليه السلام)

إل عبداله بن العباس، بعد مقتل محمد بن أب بر بمصر

Now then, Egypt has been conquered and Muhammad ibn Abi Bakr, may Allah have mercy on him, has
been martyred. We seek his reward from Allah. He was a son who was a well-wisher, a hard worker, a
sharp sword and a bastion of defence. I had roused the people to join him and ordered them to reach
him to help before this incident. I called to them secretly as well as openly repeatedly. Some of them
came half-heartedly, some put up false excuses and some sat away leaving me. I ask Allah the
Sublime, to give me early relief from them, for by Allah, had I not been yearning to meet the enemy for
martyrdom and not prepared myself for death, I would not have liked to be with these people for a single
day nor ever to face the enemy with them.

اما بعدُ، فَانَّ مصر قَدِ افْتُتحت، ومحمدُ بن ابِ بر ـ رحمه اله ـ قَدِ استُشْهِدَ،
فَعنْدَ اله نَحتَسبه، ولَداً نَاصحاً، وعاملا كادِحاً، وسيفاً قَاطعاً، وركناً دافعاً. وقَدْ
كنْت حثَثْت النَّاس علَ لَحاقه، وامرتُهم بِغياثه قَبل الْوقْعة، ودعوتُهم سراً وجهراً،
لاسا .دُ خَاذِلاالْقَاع منْهماذِباً، وك تَلعالْم منْهمارِهاً، وك تالا منْهدْءاً، فَمبداً ووعو
اله تَعال انْ يجعل ل منْهم فَرجاً عاجلا، فَواله لَو لا طَمع عنْدَ لقَائ عدُوِي
ف الشَّهادة، وتَوطين نَفْس علَ الْمنية، لاحببت الا ابقَ مع هولاء يوماً واحداً،
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ولا الْتَق بِهِم ابداً.
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